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OR.0012.6.2.2024 
 
 

P R O T O K Ó Ł  Nr 64/24 
 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 
odbytego w dniu 18 stycznia 2024 r.  

pod przewodnictwem Wojciecha Psui 
 
 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 
1. Drosiński Roman 
2. Dydyna Franciszek 
3. Kaja Robert   - zastępca przewodniczącego 
4. Psuja Wojciech  - przewodniczący    
5. Wojtuniak Radosław 
6. Walczybok Paweł 
 
Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 
1. Maciej Preś     – Wydział Inwestycji i Rozwoju   
2. Mieszkaniec                – Dąbrowa  
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
 
Porządek posiedzenia:  
1.  Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Informacja o sporządzonych protokołach nr: 60/23, 61/23, 62/23.  
3. Zajęcie stanowiska w sprawie wniosku mieszkańców ul. Barwnej w Dąbrowie (data 

wpływu do Urzędu: 08.01.2024 r., zarejestrowany pod nr OR.1510.1.2024)                           
o zabezpieczenie w budżecie Gminy Wieluń środków finansowych na dokończenie prac 
budowlanych na ul. Barwnej we wsi Dąbrowa, tj. budowę kolektora burzowego oraz 
utwardzenie nawierzchni i chodnika.  

4. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 
5. Zamknięcie posiedzenia komisji. 
 

P u n k t  1 
 
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Wojciech Psuja dokonał otwarcia posiedzenia serdecznie witając wszystkich 
obecnych. Następnie stwierdził prawomocność obrad – na stan 6 członków komisji, 
obecnych: 6.  
 
Zaprezentował porządek obrad dzisiejszego posiedzenia. Zał. 2. 
Uwag nie stwierdzono.  Członkowie przyjęli przedłożony porządek bez zmian. 
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P u n k t  2 
 
 
Informacja o sporządzonych protokołach nr: 60/23, 61/23, 62/23.  
 
 

Przewodniczący Wojciech Psuja poinformował, że: 
1. protokół nr 60/23 został przesłany emailem do członków komisji, a w chwili obecnej 
znajduje się na sali obrad. Zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do protokołu nr 60/23? Nikt się nie 
zgłosił. Protokół nr 60/23 został przyjęty bez uwag; 
2. protokół nr 61/23 został przesłany emailem do członków komisji, a w chwili obecnej 
znajduje się na sali obrad. Zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do protokołu nr 61/23? Nikt się nie 
zgłosił. Protokół nr 61/23 został przyjęty bez uwag; 
3. protokół nr 63/23 został przesłany emailem do członków komisji, a w chwili obecnej 
znajduje się na sali obrad. Zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do protokołu nr 63/23? Nikt się nie 
zgłosił. Protokół nr 63/23 został przyjęty bez uwag.  
 
 
 

P u n k t  3 
 
Zajęcie stanowiska w sprawie wniosku mieszkańców ul. Barwnej w Dąbrowie (data wpływu 
do Urzędu: 08.01.2024 r., zarejestrowany pod nr OR.1510.1.2024) o zabezpieczenie                
w budżecie Gminy Wieluń środków finansowych na dokończenie prac budowlanych na          
ul. Barwnej we wsi Dąbrowa, tj. budowę kolektora burzowego oraz utwardzenie nawierzchni 
i chodnika. 
 
 
Przewodniczący Wojciech Psuja  poprosił o przedstawienie wniosku mieszkańca ul. Barwnej 
w Dąbrowie.  
 
 
Mieszkaniec ul. Barwnej w Dąbrowie powiedział, że mieszkają już na ul. Barwnej już od      
2008 r. Jest zrobiona kanalizacja, oświetlenie ale nie ma zakończenia tego wszystkiego tzn. 
nie ma kolektora burzowego i nie ma drogi. Tam jest położona tylko jedna warstwa żużlu. 
Woda zalewa tą drogę, robią się potężne kałuże i są duże dziury. Ul. Barwna zrobiła się 
mocno ulicą przelotową w kierunku Szkoły Podstawowej nr 5. Zastanawia się, czy warto 
wydawać środki finansowe, dwa, trzy razy w roku, żeby łatać te dziury, czy nie lepiej zrobić to 
raz a porządnie. Powiedział, że nie chodzi mu tylko o ul. Barwną, ale o taki kompleks. Tam 
wszystkie ulice w tym rejonie są do zrobienia. Nie ma ulic asfaltowych. Jedynie                         
ul. Bojarowska jest zrobiona. A reszta wszystkie do ul. Sieradzkiej nie są zrobione. Tymi 
mieszkańcami nikt się nie interesuje. Pisma wielokrotnie były składane do Burmistrza. To był 
błąd, bo one nie docierały do radnych. Teraz zostało to zrobione inaczej, pismo skierowane 
do radnych, żeby jakiś bieg temu nadać. Należy zadbać o drogi w Gminie Wieluń a nie o sam 
Wieluń. Poprosił, aby coś w tej kwestii zacząć działać. Jeżeli nie ma możliwości, żeby tam coś 
zrobić, bo nie ma pieniędzy, to chociaż wysypać, podwyższyć to, żeby ta woda z tej górki nie 
zalewała sąsiadów, którzy mieszkają niżej.  
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Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś powiedział, że tak informacyjnie 

przekazał wydruk z geo - portalu powiatowego, gdzie zostały przedstawione projekty, które 

wymagały uzgodnień w ośrodku, a które nie zostały jeszcze zrealizowane. Widać na tym, że 

projekt przebudowy dróg na tym osiedlu generalnie jest. W tym roku na tej części dróg,          

w zakresie bieżącego utrzymania dróg, jest zmiana wykonawcy. Jest to sumienny wykonawca       

i jest w stanie zrobić tą drogę w sposób trwalszy niż poprzedni wykonawcy. Na tym osiedlu, 

w ciągu ostatnich lat, trochę środków zostało zainwestowanych. Teren został oświetlony          

i zrobiona kanalizacja sanitarna. Kompleksowo zostały zrobione dwie ulice na tym osiedlu: 

Ceglana i Bojarowska ale bez włączenia do ulicy Sieradzkiej. Nie jest prawdą, że gmina 

inwestuje tylko w tereny miejskie. W ciągu ostatnich 8 lat, 8 wsi zostało skanalizowanych, 

więc nie jest tak, że tereny wiejskie są zapomniane, niedoinwestowane.  

 

Radny Robert Kaja zapytał o ul. Barwną, która jest ul. prostopadła do ul. Kwiatowej, graniczy 

z terenem Szkoły Podstawowej nr 5. Ul. Traugutta za chwilę będzie drogą gminną. W tym 

rejonie planowana jest od lat budowa hali sportowej. Jest tam pobudowana tylko kanalizacja 

sanitarna. Trzeba będzie gdzieś tam pobudować kanalizację burzową. Czy ul. Barwnej nie 

udało by się jeszcze dołączyć do projektu tej kanalizacji burzowej  w tym rejonie? 

 

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś powiedział, że ul. Barwna ma 

odwodnienie przez ul. Wschodnią do ul. Bojarowskiej i to jest zaprojektowane. W rejonie      

ul. Bojarowskiej kompleksowo projekt wykonany, czyli obejmuje i deszczówkę, część 

drogową i oświetleniową. Ta część oświetleniowa i kanalizacji sanitarnej w dużej części 

została zrealizowana. Kanalizacja deszczowa została zrealizowana w części takiej, która 

umożliwia odwodnienie ul. Bojarowskiej i ul. Chmielnej, czyli te dwa kolektory, które tutaj 

sprowadzają wody z ul. Bojarowskiej i z tej części osiedla w stronę ul. Pszennej. Teren jest tak 

ukształtowany, że od ul. Wysockiego praktycznie całe odwodnienie jest kierowane w stronę 

ul. Kolejowej i ul. Pszennej. Powyżej ul. Bojarowskiej praktycznie nie ma kanalizacji 

deszczowej zrealizowanej, ona jest zaprojektowana.  

 

 Radny Robert Kaja zapytał o rondo na ul. Sieradzkiej, wartość zadania bardzo duża.               

Ul. Sieradzka jest drogą krajową. Czy to jest zasadne pod kątem nacisku na budowę 

obwodnicy od strony południowo – zachodniej miasta ? Czy powinniśmy robić coś, co jest 

obowiązkiem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Czy mamy tak dużo 

pieniędzy? Teraz będzie oddana droga Warszawska – Ciepłownicza  do Sieradzkiej.                

To powinien być transport lokalny, dla ruchu lokalnego a nie robić z tego obwodnicę miasta, 

bo to nie jest zadanie własne gminy. Rondo na ul. Sieradzkiej jest nieodzowne, jest 

potrzebne, tylko waga tej inwestycji jest duża. Cześć tej kwoty mogłaby pójść na zrobienie 

odwodnienia tego osiedla, o którym jest mowa na komisji. Ul. Lelewela, ul. Józefa 

Chłopickiego też czekają.  
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Radny Radosław Wojtuniak powiedział, że popiera tutaj wypowiedź wnioskodawcy i jego 

obawy. Faktycznie, w Wieluniu buduje się sporo rond. W przypadku inwestycji, która 

powstała na Krakowskim Przedmieściu, to Rada Miejska została wprowadzona w błąd przez 

Burmistrza, który nie dopełnił formalności z sprawie współfinansowania przez Powiat 

Wieluński. Gdyby było to współfinansowanie tych inwestycji, jak Krakowskie Przedmieście, 

ul. Szpitalna, ul. P.O.W. to około 3 000 000,00 zł wróciłoby do budżetu gminy , co można by 

poświęcić na budowę i przebudowę dróg w Dąbrowie. Powiedział, że zgadza się także z 

opinią radnego Roberta Kai w sprawie ronda na ul. Sieradzkiej. Rada Gminy nie może w ciągu 

roku wprowadzić nowego zadania, bo takie są przepisy. Może zrobić to tylko Pan Burmistrz, 

przyspieszyć budowę, przebudowę tych dróg. Na pewno nie będzie zgody na budowę 

nowego ronda na ul. Sieradzkiej, które Pan Burmistrz ma jeszcze w planach w tej kadencji. Te 

środki nie powinny być przeznaczone na taką inwestycję, chyba, że będzie to 

współfinansowane przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad.  

 

Radny Paweł Walczybok powiedział, że on jest akurat zwolennikiem budowy rond. W takim 

mieście jak Wieluń powodują one jednak lepszą płynność. Rondo na ul. Sieradzkiej, to jest 

kwestia do dyskusji. Tych nowych dróg do zrobienia w Gminie Wieluń wyjdzie naprawdę 

sporo w kilometrach. Tu jest zawsze kwestia podjęcia tej decyzji, ile będzie zrobione               

w danym roku. Problem tych wniosków polega na tym, że na rok budżetowy będzie już 

ciężko to wcisnąć. Dobrze, że wnioskodawca pojawił się na komisji, bo to jest rozpoczęcie 

pewnego cyklu rozmów. Pewnie w tym roku 2024 nie będzie możliwości, żeby podjąć tą 

inwestycję, ale to jest pierwszy krok,  który został zrobiony. Drugi krok trzeba będzie zrobić 

gdzieś w okolicach lipca / sierpnia, kiedy będzie tworzył się po woli budżet i wtedy dobrze 

będzie jeszcze raz w tej sprawie przyjść. Jeżeli ktoś się tym tematem interesuje, to zawsze 

jest większa szansa, żeby coś się zadziało w danej kwestii. W tym przypadku problemem jest 

troszkę to, że ta droga jest ślepa i tych domów jest kilka.  

 

Radny Franciszek Dydyna odniósł się do sytuacji, którą przedstawił wnioskodawca                  

z Dąbrowy. Na jego terenie i w okolicy jest dużo takich sytuacji, gdzie podłoże jest gruntowe. 

Przy dużych opadach drogi zostały zdegradowane. Tej wiosny trzeba będzie podjąć wiele 

wysiłku, żeby te drogi doprowadzić do przejezdności. Takich dróg jest wiele i ze środków 

bieżącego utrzymania, trzeba będzie doprowadzić je do przejezdności. Stwierdził, że w tym 

roku trzeba będzie zabezpieczyć większe środki na bieżące utrzymanie dróg.  

 

Radny Robert Kaja sprostował, że ani on ani radni z Przyjaznej Gminy nie są przeciwnikami 

budowy rond. Chodzi tylko o samo finansowanie. Chodzi o samą zasadę. Teraz będzie tyle 

kilometrów nowych dróg na terenie gminy, łącznie z tymi 14 km, które gmina otrzymała od 

powiatu wieluńskiego, że ogromne pieniądze pójdą na bieżące utrzymanie, a gdzie na 

budowę nowych dróg na osiedlach, gdzie mieszkańcy mieszkają już po kilkanaście lat.  

 

 



5 
 

Radny Roman Drosiński powiedział, że jako Rada Miejska przyjęli za dużo nowych terenów 

pod budownictwo, gdzie są przejmowane drogi za darmo, ale później okazuje się, że 

wszystko trzeba budować z własnych funduszy. A z tym później jest problem. Drogi 

budowane są źle. Niepojęte jest to, jak zostało powiedziane na jednej z sesji, że drogi 

budowane są na 10 lat. To jest po prostu wyrzucanie pieniędzy. Tą drogę na ul. Barwnej 

trzeba zrobić, ale wszystko uzależnione jest od funduszy. Rada musi jednak bardzo mocno 

ograniczać nowe inwestycje, które będą brane na barki Gminy.  

 

Radny Robert Kaja zapytał o kwotę, jaką trzeba by przeznaczyć na budowę kolektorów           

w tym rejonie. Tutaj chodzi nie tylko o ul. Barwną, ale za chwilę odezwą się mieszkańcy              

ul. Lelewela, ul. Chłopickiego. Jaki byłby tego koszt i czy nie można by pozyskać na to 

środków zewnętrznych ?  

 

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś powiedział, że obszary zarówno na 

tym os. Kościuszki jak i na os. Bojarowskiej tam wytypowane zostały pewne trasy i zrobione 

pewne cząstkowe kosztorysy. Ta jedna trasa została skosztorysowana na 1 700 000,00 zł. 

Budowa kolektora deszczowego, on będzie działał pod warunkiem, że będą wpusty. Wpusty 

będą działać, pod warunkiem, że będzie nawierzchnia. Jeżeli sprawa na ul. Barwnej miałaby 

zostać załatwiona kompleksowo, to trzeba by wybudować ul. Barwną i ul. Wschodnią, 

ewentualnie wybudować ul. Barwną i kolektor bez wpustów na ul. Wschodniej. Będzie to 

dziwnie wyglądać, ale będzie działać. Budowa samych kolektorów, bez wpustów mija się          

z sensem.  

 

Radny Robert Kaja zapytał, czy w rejonie ul. Bojarowskiej można by przyjąć jakieś kryteria, 

bo wiadomo, że tam już zabudowa jednorodzinna będzie prawie 20 lat a od ul. Bojarowskiej 

w stronę ul. Kolejowej teraz dopiero powstają tam nieruchomości. Chodzi o sytuację, że 

gdyby istniała możliwość zabezpieczenia jakiś środków, żeby na terenie tego osiedla nie było 

jakiś konfliktów, że jedni mieszkają 20 lat a drudzy od niedawna w pobudowanym bloku i są 

w pierwszej kolejności.  

 

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś powiedział, że należy brać pod uwagę 

dwa aspekty czyli ilość mieszkańców i stopień zabudowy drogi oraz okres, kiedy ta droga 

została zabudowana. Należy to ważyć.  

 

Przewodniczący Wojciech Psuja powiedział, że wniosek jest jak najbardziej zasadny. Jest 

zajęcie stanowiska w sprawie wniosku mieszkańców ul. Barwnej w Dąbrowie                              

o zabezpieczenie w budżecie Gminy Wieluń środków finansowych na dokończenie prac 

budowlanych. Wiadomo, że w 2024 r. do budżetu Rada Miejska nie może wprowadzić tego 

zadania, może to wprowadzić tylko Burmistrz swoją autopoprawką do budżetu czy też z 

wolnych środków. Na ten rok sytuacja finansowa gminy jest bardzo trudna. Wniosek może 

być albo z nadwyżki budżetowej wprowadzonej przez Pana Burmistrza albo może być 
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zaproponowany przez komisję jako inwestycja do budżetu na 2025 r. Jest to chyba 

najrozsądniejsze rozwiązanie. Do budżetu Gminy Wieluń wprowadzane są nowe zadania, 

budowane są nowe drogi, na które de facto gminy nie stać. Tak jak na budowę tych 

wszystkich rond. Czy gminę stać na budowę nowego ronda ? Jest to fajna sprawa. Trzeba 

jednak rozmawiać, żeby pozyskać środki zewnętrzne na to rondo. Wszystko opiera się o 

dialog. Wniosek jest jak najbardziej zasadny. Będzie adnotacja, że będzie to propozycja 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji do budżetu na 2025 r.  

 

Radny Radosław Wojtuniak powiedział, że będzie to wniosek do Pana Burmistrza, bo rada 

nie może teraz tego nowego zadania wprowadzić. Uważa także, że jeżeli się pojawią nowe 

środki, wolne środki  w kwocie 5 mln, 7 mln, to w połowie powinny być przeznaczone na 

budowę nowego ronda w rejonie ul. Głowackiego a reszta powinna być przeznaczona na 

budowę nowych dróg. Od czegoś trzeba zacząć. Kadencja kończy się w kwietniu i teraz nie 

można obiecać, że to zadanie zostanie wprowadzone przez radę, bo zmieni się rada i sytuacja 

się może zmienić. W tym wniosku do Pana Burmistrza należy zaznaczyć, że jeżeli będą wolne 

środki ze sprzedaży majątku Gminy to powinny być one  też przeznaczone na budowę tych 

dróg.  

 

Radny Franciszek Dydyna powiedział, że takich zadań do wykonania będzie na pewno 

bardzo dużo. To wszystko musi być odpowiednio zaplanowane.  

 

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś w kwestii podsumowania powiedział, 

że obszary się zmieniają, najpierw idzie uzbrojenie podziemne. Ostatnio Olewin bardzo się 

zmienił, Widoradz, ul. Bojarowska została w infrastrukturę podziemną uzbrojona. Gmina 

przeznaczyła bardzo duże środki finansowe na te tereny.  

 

Mieszkaniec ul. Barwnej w Dąbrowie powiedział, że zdaje sobie sprawę z tego, że nic nie ma 

od razu, że na pewne rzeczy trzeba troszkę poczekać. Mieszkańcy poczekają. Powinien 

jednak być zachowana jakaś kolejność. Jeżeli coś już jest i działa to powinno być zrobione       

w pierwszej kolejności. W imieniu mieszkańców podziękował, że komisja zajęła się tą sprawą, 

że w jakiś sposób to zostało jednak poruszone i zostanie to przekazane do Burmistrza, który 

w odpowiedni sposób się do tego ustosunkuje i coś w tym względzie zostanie jednak 

zrobione.  

 

Przewodniczący Wojciech Psuja zarządził głosowanie, kto jest „za”  ujęciem wniosku 

mieszkańców ul. Barwnej w Dąbrowie o zabezpieczenie w budżecie środków finansowych 

oraz dokończenie prac budowlanych na ulicy Barwnej we wsi Dabrowa, tj. budowę kolektora 

burzowego oraz utwardzenie nawierzchni i chodnika, jeżeli będzie to możliwe ze środków 

wolnych na 2024 r. a jeżeli nie, to ująć w propozycji do budżetu na 2025 r. kto „przeciw”, kto 

„ wstrzymuje się” od głosu?  
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W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. Członkowie jednogłośnie ( przy 6 głosach „za”) przyjęli 

ww. wniosek.  

 

Wniosek 24/64/24 z dnia 18 stycznia 2024 r. stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

 

 

P u n k t  4 
 
 
Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 
 
 
Przewodniczący Wojciech Psuja poinformował o sprawozdaniu z pracy Komisji Skarg, 

Wniosków, które zostało wcześniej przesłane do radnych.  Zapytał, czy są uwagi do 

sprawozdania. Nikt nie zgłosił uwag. Sprawozdanie zostało przyjęte ( zał. nr 4). 

 

Uwag nie stwierdzono.  

 

 

P u n k t  5 
 
 
Zamknięcie posiedzenia komisji. 
 

Przewodniczący Wojciech Psuja dokonał zamknięcia posiedzenia komisji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

 

Protokołowała:                            Przewodniczący komisji 

 

Magdalena Stępień               Wojciech Psuja 

 

 


